
PROTOKÓŁ NR 104 / 2008 
posiedzenia 

Zarządu Powiatu Wągrowieckiego 
z dnia 14 sierpnia 2008 roku, 

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wągrowcu. 
Posiedzenie Zarządu rozpoczęto o godz. 9.15 zakończono o godz. 12.00. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Michał Piechocki                         - Starosta Wągrowiecki 
2. Tomasz Kranc   - Wicestarosta 
3. Andrzej Bielecki   - Członek Zarządu Powiatu 
4. Wiesław Ewertowski  - Członek Zarządu Powiatu 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

5. Danuta Królczyk  -  Skarbnik Powiatu 
6. Elżbieta Misiek  -  Powiatowy Lekarz Weterynarii 
7. Grzegorz Hoffmann   -  dyrektor ZOZ 
8. Dariusz Stoll    - główny specjalista w Wydziale Europejskim 
9. Ewelina Szulc   -  referent 
10. Kinga Basiura   -  referent, protokolantka     

             
Porządek obrad Zarządu Powiatu Wągrowieckiego: 
1. Przedstawienie projektu porządku posiedzenia, zgłaszanie uwag i przyjęcie 

porządku obrad.  
2. Przyjęcie protokołu posiedzenia Zarządu z dnia 7 sierpnia 2008 roku.  
3. Informacja Starosty o działaniach między posiedzeniami Zarządu. 
4. Zapoznanie z informacją dotyczącą choroby Aujeszkyego. 
5. Zapoznanie z informacją dyrektora ZOZ w sprawie wniosków na zadania 

inwestycyjne współfinansowane ze środków unijnych. 
6. Rozpatrzenie oferty Agencji Rozwoju Północnej Wielkopolski na opracowanie 

„Analizy możliwości wykorzystania środków finansowych z Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 wspomagających wdrażanie strategii 
powiatu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie korekty harmonogramu realizacji dochodów i 
wydatków budżetu powiatu za okres od marca do lipca 2008 roku. 

8. Zapoznanie ze wstępną informacją dotyczącą analizy budżetu powiatu za I 
półrocze 2008 roku. 

9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta Wągrowca o wsparcie budowy 
Aquaparku w Wągrowcu. 

10. Rozpatrzenie wniosku o podwyższenie wynagrodzenia dla kierownika PCPR. 
11. Rozpatrzenie wniosków o przyznanie Nagród Herbu Powiatu Wągrowieckiego.  
12. Ustalenie terminu następnego posiedzenia Zarządu. 
13. Uwagi i wnioski.  
 
 

 



Ad 1 
Przyjęcie porządku posiedzenia bez zgłaszania uwag. 

Ad 2 
Przyjęto protokół posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 7 sierpnia 2008 r.  
 
Ad 3 
Starosta uczestniczył w: 
- pogrzebie Wicedyrektor ZSP nr 2 - Aleksandry Walkowiak, 
- spotkaniu z Wójtem Gminy Wągrowiec - P. Majchrzakiem w sprawie przebudowy 
drogi do Ochoczy, 
- otwarciu ronda w Morakowie, 
- Zjeździe Seniorów na Pałukach w Łeknie, gdzie wręczył nagrody Herbu Powiatu 
Wągrowieckiego,  
- przetargu na wykonanie remontu dachu w MOW w Antoniewie, 
- spotkaniu z Dyrektorem G. Hoffmannem w sprawie złożonego wniosku do Urzędu 
Marszałkowskiego w Poznaniu o dofinansowanie realizacji inwestycji w Zespole 
Opieki Zdrowotnej, 
- objeździe dróg powiatowych z Dyrektorem PZD, 
- spotkaniu z Burmistrzem Miasta i Gminy Skoki - T. Kłosem, 
- spotkaniu z Komendantem J. Michalakiem w sprawie termomodernizacji budynku 
KPPSP. 
 
Ad 4 
Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją dotyczącą choroby Aujeszkyego. O sytuacji 
panującej w powiecie wągrowieckim i przypadkach zachorowań na tę chorobę 
poinformowała E. Misiek - Powiatowy Lekarz Weterynarii. 
 
Inspektor E. Misiek powiadomiła, że: 
- na terenie gminy Skoki zostały przebadane wszystkie świnie i stwierdzono 2 ogniska 
tej choroby,  
- na terenie gminy Mieścisko została przebadana większa połowa gminy, stwierdzono 
2 ogniska,  
- na terenie gminy Wągrowiec wykonano badania w 3 wsiach, gdzie stwierdzono 6 
ognisk,  
- na terenie gminy Wapno wykonano badania w 2 wsiach i stwierdzono 4 ogniska,  
- na terenie gminy Gołańcz stwierdzono 21 ognisk, najwięcej w Rybowie (11 ognisk), 
- na terenie gminy Damasławek przebadano większą część gminy i stwierdzono 29 
ognisk. 
Pani inspektor dodała, że wyniki badań cały czas napływają.  
Istnieją trzy sposoby walki z tą chorobą:  
- ubój świń w stadach zakażonych. Metodę tą stosuje się w przypadku bardzo małej 
liczby stad zakażonych w powiecie. Według przepisów prawa, poza eliminacją stad 
zarażonych, należałoby tą samą metodę zastosować również w strefie 1,5 km dookoła 
ogniska choroby, czyli usunąć również stada zdrowe znajdujące się w zasięgu strefy. 
Ta metoda jest niestety najdroższa dla państwa i praktycznie niemożliwa do realizacji 
przy tak wielu ogniskach choroby, jakie odnotowano do tej pory w naszym powiecie.  

 



- wprowadzenie szczepień świń w stadach zakażonych oraz w obszarze 
zapowietrzonym, a następnie badań serologicznych świń w tych stadach i ubój 
zwierząt o dodatnim wyniku tego badania, 
- ubój świń po osiągnięciu masy ubojowej lub ubój loch po ich gospodarczym 
wykorzystaniu. 
O metodzie zwalczania choroby decyduje powiatowy lekarz weterynarii.  
Koszty zwalczania tej choroby są trudne do określenia, ponieważ zależą od liczby 
wykrytych ognisk. 
 
W. Ewertowski zwrócił szczególną uwagę na problem późniejszych odszkodowań. 
Wprowadzenie szczepień naruszy poważnie egzystencję stada, ponieważ rolnik nie 
może kupić ani sprzedać zwierząt przez przynajmniej pół roku. Następny problem 
pojawi się już po wyeliminowaniu choroby świń w momencie, gdy będzie trzeba 
poszukać materiału do zasiedlania. Które stada będą mogły być wykorzystywane do 
tego celu?  
Jak wygląda sytuacja w fermach wielkoprzemysłowych? 
 
E. Misiek powiedziała, że do stad uznanych za urzędowo wolne od wirusa choroby 
Aujeszkyego mogą być wprowadzane jedynie świnie pochodzące ze stada o statusie 
urzędowo wolnym od wirusa choroby Aujeszkyego. Uzyskanie przez stada statusu 
urzędowo wolnych jest poprzedzone trzema badaniami serologicznymi próbek krwi, 
przeprowadzonymi w odstępie od 2 do 6 miesięcy każde. W przypadku, gdy wszystkie 
wyniki badań próbek pobranych w stadzie w pierwszym, drugim i trzecim pobieraniu 
próbek będą ujemne, to stado takie uzyskuje status stada urzędowo wolnego od wirusa  
choroby Aujeszkyego. Na dzień dzisiejszy stada zarodowe wolne od tej choroby 
znajdują się tylko w województwie lubuskim.  
Natomiast, jeżeli chodzi o duże gospodarstwa, to badania przeprowadzane są przez 
prywatnych, specjalnie przeszkolonych lekarzy, zatwierdzonych przez Powiatowy 
Inspektorat Weterynarii.  
 
Wicestarosta stwierdził, że zasada możliwości wyboru lekarza badającego stado 
powinna dotyczyć wszystkich rolników. 
 
W. Ewertowski zadał pytania: czy są jakieś przesłanki, żeby zmniejszyć obszar 
zapowietrzony (mniej niż 1,5 km) oraz jak zminimalizować praktykę zaniżania cen za 
sztukę przez rzeźnie? 
 
E. Misiek poinformowała, że obszary zapowietrzone muszą być objęte takim samym 
rygorem jak stado dotknięte chorobą. Przy dotychczas prowadzonej polityce walki  
z tą choroba, mając na względzie tak wiele ognisk choroby na terenie Wielkopolski 
wraz ze strefą zapowietrzoną wokół każdego ogniska, zwalczanie choroby 
Aujeszkyego pochłonęłoby ogromne środki finansowe. Ta choroba nie jest aż tak 
zaraźliwa i groźna, aby konieczne było zabezpieczenie tak dużego obszaru dookoła 
zarażonego stada. Należy głównie skupić się na przestrzeganiu podstawowych zasad 
uniemożliwiających dalsze rozprzestrzenianie się choroby. A mianowicie nie ma 
możliwości jakiegokolwiek ruchu zwierząt do czasu całkowitej eliminacji zarażonego 

 



stada macierzystego oraz przeprowadzeniu odpowiedniej dezynfekcji miejsca 
przetrzymywania świń. Należy również uregulować sprawę zapładniania naturalnego 
zwierząt, a dokładniej uświadomić rolników, że najlepszym rozwiązaniem jest 
trzymanie knura hodowlanego tylko na potrzeby własnego stada, co bardzo ograniczy 
możliwość zarażenia drogą płciową.  
Pani Inspektor odnosząc się do drugiego pytania powiedziała, że Weterynaria nie ma 
żadnej możliwości wpływu na ceny rynkowe mięsa. Rzeźnie są prywatne i mają prawo 
nawet nie skupić sztuki. Ale istnieją dopłaty do każdej sztuki, rekompensujące 
rolnikom różnicę w cenie, pod warunkiem, że mięso będzie sprzedane bezpośrednio 
do rzeźni. Według dotychczas obowiązujących przepisów koszt zwalczania choroby 
pokrywa budżet państwa. 
Inspektor E. Misiek dodała również, że choroba Aujeszkyego nie jest zagrożeniem dla 
zdrowia i życia ludzi. 
 
W. Ewertowski stwierdził, że co najmniej półroczny okres trwania eliminacji stada jest 
zagrożeniem dla egzystencji rolników. Dodał, że należy szczegółową informację na 
temat choroby Aujeszkyego i metod walki z tą chorobą przekazać również wójtom i 
burmistrzom z terenu powiatu, co pomoże skuteczniej działać samorządom, chociażby 
poprzez informowanie rolników jak mają postępować w zaistniałej sytuacji.  
 
Ad 5 
Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją dyrektora ZOZ w sprawie wniosku  
na zadanie inwestycyjne finansowane w ramach Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego na lata 2007 – 2013 pod nazwą „Zakup tomografu 
komputerowego, urządzeń do sterylizacji z adaptacją oraz sprzętu 
wysokospecjalistycznego”. W posiedzeniu zarządu uczestniczyła również L. Woźniak, 
która w ZOZ zajmuje się przygotowywaniem wniosków inwestycyjnych  
Zarząd widzi potrzebę remontu i modernizacji szpitala i popiera działania dyrekcji 
ZOZ szukającej dodatkowe źródła pozyskania środków finansowych na ten cel. 
Zarząd Powiatu ze swojej strony postara się udzielać pomocy w ramach swoich 
możliwości budżetowych. 
Zabezpieczenie wnioskowanej kwoty w roku 2008 jest niemożliwe z powodu braku 
środków, jednak jeżeli wniosek złożony do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu 
zostanie pozytywnie rozpatrzony, Zarząd, biorąc pod uwagę obecny stan prawny, 
postara się zabezpieczyć kwotę 1.104.958,10 zł na realizację przedmiotowego zadania 
inwestycyjnego.  
Zdaniem Zarządu Powiatu Wągrowieckiego priorytetowo należy traktować zakup 
sprzętu do nowo wyremontowanej sali porodowej. Dyrektor zobowiązał się pokryć  
w tym roku zakup w/w sprzętu ze środków własnych, które zostaną następnie 
zwrócone z budżetu powiatu na 2009 roku, niezależnie od sposobu rozpatrzenia 
wniosku.  
Informacja stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ad 6 
Zarząd Powiatu rozpatrzył ofertę Agencji Rozwoju Północnej Wielkopolski –  
w Likwidacji na opracowanie „Analizy możliwości wykorzystania środków 

 



finansowych z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 wspomagających 
wdrażanie celów i kierunków działania wynikających ze strategii rozwoju powiatów 
Północnej Wielkopolski”.  
Zarząd Powiatu pozytywnie ocenił przydatność takiej analizy, jednak widzi potrzebę 
wspólnego spotkania przedstawicieli zainteresowanych powiatów z reprezentantami 
ARPW celem uściślenia oferty i omówienia bliższych szczegółów.  
Dokument omówił D. Stoll, główny specjalista w Wydziale Europejskim i stanowi on 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad 7 
Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę w sprawie korekty harmonogramu 
realizacji dochodów i wydatków budżetu powiatu za okres od marca do lipca 2008 
roku, którą omówiła D. Królczyk, Skarbnik. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad 8 
Zarząd Powiatu zapoznał się ze wstępną informacją dotyczącą analizy budżetu 
powiatu za I półrocze 2008 roku, którą ustnie przedstawiła D. Królczyk, Skarbnik 
Powiatu. 
 
Ad 9 
Zarząd zapoznał się z wnioskiem Burmistrza Miasta Wągrowca o wsparcie budowy 
Aquaparku w Wągrowcu, który przedstawił Starosta, M. Piechocki.  
Zarząd ustosunkuje się do wniosku po przedłożeniu przez Burmistrza założeń 
finansowych inwestycji. 
Wniosek jest załącznikiem nr 4 do protokołu. 
 
Ad 10 
Zarząd Powiatu zapoznał się z wnioskiem o podwyższenie wynagrodzenia  
dla kierownika PCPR, który przedstawił Starosta, M. Piechocki. Zarząd rozpatrzy 
powyższy wniosek na następnym posiedzeniu.  
Wniosek stanowi załącznik nr 5.  
 
Ad 11 
Zarząd Powiatu rozpatrywał wnioski o przyznanie Nagrody Herbu Powiatu 
Wągrowieckiego. Zarząd zdecydował o przyznaniu nagrody osobom:  

- Jerzemu Szala z Krzyżanek, 
- Józefowi Frieske z Chojny, 
- Dionizemu Kolińskiemu z Kujawek, 
- Krystynie i Ireneuszowi Migasom ze Strzeszkowa, 
- Marii i Janowi Nadolnym z Pląskowa, 
- Genowefie i Andrzejowi Kuryłowiczom z Jaroszewa Pierwszego, 
- Zenonowi Bruss z Podlesia Kościelnego, 
- Ewarystowi Dominikowskiemu z Rakowa, 
- Sebastianowi Jach z Wapna, 
- Tadeuszowi Wojteckiemu z Józefowa, 

 



- Bronisławowi Lewandowskiemu z Kaliszan, 
- Andrzejowi Szulc z Mikołajewa, 
- Grzegorzowi Łaseckiemu z Żelic, 
- Andrzejowi Kolińskiemu z Kaliszan, 
- Przemysławowi Wolińskiemu z Toniszewa, 
- Piotrowi Woźniakowi z Koninka, 
- Andrzejowi Wardęga z Brzezna.  
 

Na wniosek Zarządu Powiatu przyznano nagrodę Herbu p. Zygfrydowi Szafińskiemu  
z Damasławka. 
Wręczenie Nagród nastąpi podczas dożynek powiatowo-gminnych w Mieścisku  
w dniu 7 września br. 
 
Ad 12 
Następne posiedzenie Zarządu ustalono na dzień 21 sierpnia 2008 roku o godz. 9.00. 
 
Ad 13 
Zarząd Powiatu wytypował przedstawicieli Zarządu do reprezentowania go na 
poszczególnych imprezach i spotkaniach. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad posiedzenie Zarządu zakończono. 
 

 
Protokołowała 

         ______________ 
            /K. Basiura/  

Starosta Wągrowiecki 
 

______________________ 
/Michał Piechocki / 

 
Wicestarosta 

 
_____________________ 

/Tomasz Kranc/ 
 
 

 
        Andrzej Bielecki                ____________________  

 
 

        Wiesław Ewertowski         ____________________ 

 


